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Seniorrådet    Beslutningsprotokol nr. 4 
________________________________________________________________________ 
 
Dato: 14.04.2023 KL. 10.00   Sted: Hybyhus  
________________________________________________________________________  
Deltagere:  Seniorrådet & Signe Lunn Walls 
Fraværende: Svend Kongsted, Aksel Kjelstrup 
Referent:  Trine Roy 
________________________________________________________________________ 

DAGSORDEN 
 

1. Rundvisning Hybyhus kl. 10.00 

2. Velkommen til Jørgen  

3. Godkendelse af dagsorden 

4. Godkendelse af referat 

5. Orientering fra Signe 

a. Elbokøkkenet – bakkefarver 

b. Nyansættelser i Plejen  

 

6. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Signe 

a. Dagsorden og relevante bilag eftersendes. 

o Godkendelse af kvalitetsstandarder  

o Gode hjem – Politiskdrøftelse 

o Evaluering af ensomhedsindsatsen 

o Fordeling af Tilgængelighedspuljen  

o Tilskud til Pensionistforeninger  

 

7. Plejehjemsråd 

8. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 

9. Nyt fra Rådets medlemmer 

a. Medlemskab af Idrætsrådet? 

10. Forberedelse af temadag d. 12. maj 2023. 

11. Senere indkomne sager 

12. Eventuelt 

13. Kommende emner  
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REFERAT 
 

 
1. Rundvisning Hybyhus 

Seniorrådet var opdelt i to hold og blev vist rundt af plejehjemslederne, Torben Bøge 
Mikkelsen og Ivalo Marianne Schmidt  
 

2. Velkommen til Jørgen  
Jørgen har tidligere været medlem af Seniorrådet  
 

3. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt uden yderligere bemærkninger. 
 

4. Godkendelse af referat 
Godkendt uden yderligere bemærkninger. 
 

5. Orientering fra Signe 
a. Elbokøkkenet – bakkefarver: 

Signe orienterede om, at Elbokøkkenet har fået tilbudt nogle mere miljøvenlige 

bakker, hvor der ikke er brugt unødig indfarvning til hvid.  

Signe fremviste billeder af de tilbudte bakker og spurgte ind til Seniorrådets 

holdninger til bakkernes farver. 

 

Seniorrådet drøftede området. De ser ingen udfordringer i, at bakkerne bliver 

farvede. Tværtimod ønsker de at bakke op om den grønne omstilling og hå-

ber, at de nye bakker kan føre til at flere anvender tallerkner som anretning. 

 

b. Nyansættelser i Plejen:  
Signe orienterede om, at følgende steder har fået ansat nye chefer:  

- Rosenlunden: Gitte Lund Rasmussen ansat som leder pr. 1. maj 
2023 

- Hjemmeplejen distrikt 4:  Katrine Qualmann Herlufsen er ansat 
som leder pr. 1 april 2023 

 
6. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Signe 

 
a. Gennemgang af dagsordenen (vedr. seniorer) 

• Godkendelse af kvalitetsstandarder: 

Høringssvar fra Seniorrådet og Handicaprådet. 

 

• Gode hjem – Politiskdrøftelse: 

Aftalt at Signe tager oplægget med på næstkommende ordinære seni-

orrådsmøde.  

 

• Evaluering af ensomhedsindsatsen: 

Brobyggernes indsats evalueres og synliggøres.  

Seniorrådet drøftede sammenhængen mellem brobyggernes indsats og 
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de forebyggende hjemmebesøg. Seniorrådet er yderst tilfreds med bro-

byggernes arbejde og bakker op om en fortsat ansættelse af 2 brobyg-

gere. 

 

• Fordeling af Tilgængelighedspuljen: 

Der er lagt op til en fordeling. Seniorrådet har ingen bemærkninger til 

fordelingen af midler. 

 

• Tilskud til Pensionistforeninger: 

Oversigt over ansøgte midler. Seniorrådet konstaterer, at der er ca. 

49.000 kr. til yderligere fordeling, hvis nye pensionistforeninger melder 

sig. 

 

• EDEN Alternative  
Signe skal gennemgå for udvalget, hvad EDEN konceptet går ud på.  
Dette oplæg vil hun gennemgå på næstkommende ordinære Senior-
rådsmøde. 

 
Seniorrådet drøftede, om vi skal ændre Seniorrådets mødestruktur i forhold til 
Senior- og Socialudvalgets udvalgsmøder. Tages op senere. 

 
 

7. Plejehjemsråd 
Flemming orienterede om, at Hybyhus holder et arrangement i juni, hvor man håber 
at få etableret et plejehjemsråd. 
 
Seniorrådet spørger, om plejehjemsledere må nægte et plejehjemsråd. Svaret er nej, 
men der kan være enkelte små plejehjem, hvor det kan kræve en anden konstellation. 
 

8. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 

Senior Nyt: 
Flemming orienterede om, at Senior Nyt er sendt til tryk, det udgives den 26. og 27. 
april. Seniorrådet drøftede produktionen samt annoncering.  
 
Seniorrådet har drøftet, hvordan Socialkompasset vil påvirke behovet for Senior Nyt.  
De er kommet frem til, at det vil kunne betyde, at de kan reducere årgange for modta-
gere af Senior Nyt fra alle over 60 år til alle over 65 år. De midler, der ikke bliver 
brugt, skal anvendes til orientering om emner og aktiviteter over for ældre i kommu-
nen. 
 
Seniorrådet ønsker at invitere Charlotte fra Frivilligcentret til at fortælle om Socialkom-
passet.  
Trine kontakter Charlotte. 
 
Facebook: 
424 medlemmer 
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9. Nyt fra Rådets medlemmer 

a. Medlemskab af Idrætsrådet? 
Flemming orienterede om, at han og Søren har været i dialog med formanden 
for Idrætsrådet, om hvorvidt Seniorrådet kunne blive medlem. Det er han åben 
for, under forudsætning af, at Seniorrådet bliver skrevet ind i Idrætsrådet kom-
munalt.  
Seniorrådet er interesseret i, at der bliver arbejdet videre på at sikre, at Seni-
orrådet bliver medlem af Idrætsrådet. 
 

b. Wing for Life – løb 
Wings for Life afholder et verdensomspændende løb d. 7. maj 2023.  
Jytte orienterede om, at der er blevet ytret ønske om, at Seniorrådet udbreder 
kendskab til løbet. Det koster 20 kroner pr. person og kræver at man downloa-
der app’en ”Wings for Life world run”  
 

c. Vision 2032 
Drøftelse af hvordan Seniorrådet bør forholde sig til en vision, hvor Fredericias 
seniorer slet ikke er nævnt. Seniorrådet overvejer at udarbejde egen vision. 
 

d. Borgermøde i Seniorhuset d. 2. maj 
Står i Senior Nyt og på Facebook.  
Grethe bestiller forplejning til 70 personer.  
 
 

10. Forberedelse af temadag d. 12. maj 2023. 
Flemming har eftersendt et bilag vedr. fordeling af forberedelsesopgaver forud for te-
madagen. I må også meget gerne medbringe input til vision. 
Bilaget lægger op til, at hver gruppe kommer med forslag til input til strategisk proces-
plan på temadagen. Tovholderne er ansvarlige for, at der bliver arbejdet med emner 
før temamødet d. 12. maj.  
 

11. Senere indkomne sager 
Ingen senere indkommende sager 
 

12. Eventuelt 

 

13. Kommende emner  

 


